
 
 

P r o t o k ó ł    N r  XXVIII/09 
z obrad XXVIII sesji Rady Miasta Hajnówka, 

która odbyła się 30 czerwca 2009  r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka  

przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00- 18.15 
Stan osobowy Rady-21 

Obecnych - 21 
Radni obecni na sesji : 

1. ALICJA CHANIŁO 
2. GRAŻYNA  DYMI ŃSKA  

3. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
4. LEONARD  KULWANOWSKI 
5. PIOTR  MARKIEWICZ 
6. WIERA MASAJŁO 
7. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
8. JAKUB  OSTAPCZUK 
9. EUGENIUSZ BOŁTROMIUK 
10. ANDRZEJ POPOW 
11. WIKTOR  SACHARCZUK 
12. WIESŁAW RAKOWICZ 
13. GRZEGORZ  SUREL 
14. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
15. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
16. GRZEGORZ  TOMASZUK 
17. WIKTOR DZIK 
18. RYSZARD STANISŁAW SOKOŁOWSKI 
19. MIKOŁAJ SZAREJKO 
20 EUGENIUSZ SACZKO 
21 WALENTYNA OSTASZEWSKA 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta 

Hajnówka, Bazyl Stepaniuk – Zastępca Burmistrza Miasta , Sekretarz Gminy Jarosław 
Grygoruk, radca prawny – Eugenia Ostapczuk , pracownicy Urzędu Miasta        
Hajnówka  , Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i kanalizacji , Dyrektor Zakładu 
Gospodarki Mieszkaniowej ,Przewodniczący Rad Osiedla / lista obecności załącznik nr 
2/ oraz przedstawiciele lokalnej prasy i mediów , związków zawodowych i mieszkańców.                                                                                         
Do punktu 1 porządku obrad  
Obrady otworzył oraz im przewodniczył Pan Leonard Kulwanowski – Przewodniczący 
Rady Miasta Hajnówka , który po powitaniu obecnych stwierdził , iż w sesji uczestniczy 
21 radnych co stanowi quorum by obrady były prawomocne . 
Do punktu 2 porządku obrad 
Porządek obrad wraz z materiałami radni otrzymali w statutowym terminie. 
Przewodniczący Rady Miasta zaproponował  zmianę porządku obrad polegającą na 
wprowadzeniu punktu 9a/ w brzmieniu podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działalność Burmistrza Miasta Hajnówka , pozostałe punktu uleganą zmianie . 



Zmiana związana jest z potrzebą rozpatrzenia skargi , która wpłynęła  na Burmistrza 
Miasta do Rady Miasta . Zaproponowana zmianę radni przyj ęli przy 17 glosach za , 
głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 17 radnych . 
Zmieniony porządek obrad został przyjęty  przy 20 głosach  za , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 20 radnych 
Porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miasta Hajnówka. 
4. Interpelacje . 
5. Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie. 

13.05.2009 r.- 16.06.2009 r.  
6. Plany i ich realizacja  w sprawach dotyczących wysypisk , utylizacji odpadów 

komunalnych i utrzymania czystości oraz stan urządzeń sanitarnych z 
uwzględnieniem problemu spalania plastyków w piecach c.o.  

7. Tworzenie warunków do zaspokajania potrzeb mieszkaniowych w zakresie 
utrzymania i powiększania mieszkaniowego zasobu gminy , jak 
przygotowanie terenu pod budownictwo mieszkaniowe oraz usprawnienie 
procesu rozpoczęcia i wykonania inwestycji mieszkaniowych 

8. Wykaz zadań w zakresie kanalizacji w mieście , który wpłynie na 
zmniejszenie strat PWiK spółka z o.o w sferze gospodarki ściekowej .  

9. Podjęcie  uchwał w sprawach : 
 A/ rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza   Miasta Hajnówka , 
 B/ zmian w budżecie miasta na 2009 r  
 C/ zaciągnięcie kredytu długoterminowego ,  
 D/ wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie wieczyste 
ułamkowej części gruntu związanego z nabywaną własnością lokalu 
mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę ,  

 E/ utworzenia  zakładu budżetowego  Park wodny  w Hajnówce oraz 
nadanie jemu statutu , 

 F/ przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Obszar 2 „ Hajnówka Południe „  

 G/ ustanowienia stypendium Burmistrza Miasta Hajnówka , 
 H/ określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone 
dla stanowisk o różnym tygodniowym wymiarze godzin .  

10. Wolne wnioski, zapytania . 
11. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania . 
12. Zamknięcie obrad. 

 Do punktu 3 porządku obrad 
Protokół z obrad XXVII sesji Rady Miasta Hajnówka radni przyj ęli jednogłośnie            
/ za- 20 , przeciw – 0 ,wstrzymało – 0 , głosowało 20 radnych /. 

 Do punktu 4 porządku obrad 
Interpelacji nie zgłoszono . 

 Do punktu 5 porządku obrad 
Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie. 13.05.2009 r.- 
16.06.2009 r. – załącznik nr 3. 
Pytania zgłosili : 
Radna Alicja  Chaniło - chciałabym dowiedzieć się więcej o spotkaniu z 



hajnowskimi proboszczami. 
Radny Eugeniusz Saczko - proszę o szczegóły n.t. spotkania w BPN. 
Radny Eugeniusz Bołtromiuk - jak przedstawia się harmonogram budowy 
hajnowskich ulic? 
Radny Wiktor Dzik - czy hajnowskie firmy nie potraf ią wygrywać przetargów? 
Radny Grzegorz Surel - czym różniła się ostatnia wizyta przedstawicieli 
EkoFunduszu od poprzedniej? Jak firmy zaopatrują się w materiały do 
termomodernizacji? 
Radna Grażyna Dymińska - dlaczego nie wszystkie wnioski , które wpłynęły od 
organizacji do urzędu na organizację letniego wypoczynku uzyskało 
dofinansowane do oferowanych przez nich form .Z informacji wynika , ze 
wpłynęły 22 oferty a dotacje uzyskało tylko 10 , 3  oferty nie spełniały określonych  
zadań . Z jakich przyczyn zostały one odrzucone , czy formalnych czy też 
merytorycznych ? 
Odpowiedzi na udzielone pytania  udzielił Burmistrz Anatol Ochryciuk - spotkanie 
dotyczyło koordynacji działań przy budowie cmentarzy. Proboszczowie wyłonili 
projektantów, współdziałają przy budowie wspólnego parkingu. Urząd przystąpi 
do prac projektowych drogi dojazdowej. Wcześniej min. Nowicki spotkał się z 
samorządowcami i zapoznał ich z propozycjami, które następnie oficjalnie 
przedstawił podczas spotkania w BPN. Rada Nadzorcza NFOŚ zaakceptowała 
przekazanie 90 mln zł na inwestycje w regionie Puszczy Białowieskiej przy 15% 
wkładu własnego i 10 mln zł na pożyczki umarzalne w 50% z możliwością 
wykorzystania tych funduszy od początku 2010 r.. Żadne konkretne inwestycje nie 
zostały wymienione. Minister obiecał też pomoc przy pozyskiwaniu dodatkowych 
pieniędzy, chociaż jak dowiedziałem się ostatnio projekt Starostwa na 
uruchomienie linii Hajnówka – Białowieża znalazł się tylko na liście rezerwowej. 
W zamian minister chce powiększenia BPN o całe Nadleśnictwo Białowieża i 5 
leśnictw Nadleśnictwa Browsk. Wniosek z ministerstwa do rad gmin jeszcze nie 
wpłynął. Minister Nowicki chciałby 20.09. w Białowieży, podczas obchodów 600 – 
lecia ustanowienia ochrony Puszczy ogłosić oficjalnie i uroczyście fakt 
powiększenia BPN. W pierwszym rzędzie budowane lub przebudowywane są ulice: 
Armii Krajowej, Odległa, Żabia Górka, Chopina i Białostocka, później kolejno 
następne.W przetargach wygrywają firmy zgłaszające najkorzystniejsze 
propozycje.Wcześniej wizytę składał Zarząd, teraz była Rada EkoFunduszu. W 
połowie lipca zostaną otwarte oferty przetargowe. Wykonawcy zakupują materiały 
we własnym zakresie. 
W dalszej części odpowiedzi na pytanie udzielił Pan Jarosław Grygoruk - sekretarz 
UM - wpłynęły 22 wnioski, udzielono 16 dotacji; 3 wnioski nie spełniały wymogów 
merytorycznych i formalnych.  
Informacj ę radni przyj ęli jednogłośnie / 21 głosów za , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 21 radnych /. 

 Do punktu 6 porządku obrad 
Plany i ich realizacja  w sprawach dotyczących wysypisk , utylizacji odpadów 
komunalnych i utrzymania czystości oraz stan urządzeń sanitarnych z 
uwzględnieniem problemu spalania plastyków w piecach c.o. – załącznik nr 4. 
Komisja Infrastruktury Komunalnej i Samorz ądu zgłosiła wnioski jak niżej : 
1.Na podstawie przygotowanej radnym informacji sporządzić ulotki informuj ące o 
szkodliwości spalania odpadów i przekazać mieszkańcom miasta wraz z fakturami 
za usługi PUK . 
2.Zorganizować z nagrodami akcję  selektywnej zbiorki odpadów  w 



przedszkolach i szkołach  
Pytania do przedmiotowego materiału zgłosili : 
Radny Bogusław Łabędzki - jak przedstawia się selektywna zbiórka odpadów w 
Hajnówce w porównaniu z innymi miastami i jakie miejsce ma miasto w skali 
naszego regionu ? 
Odpowiedzi udzieliła Pani Marta Wilson-Trochimczyk - kierownik Referatu 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska - odzyskanie surowców wynosi w 
Hajnówce 12% i jest jednym z najwyższych w województwie i kraju; zazwyczaj 
kształtuje się ono na poziomie 8 – 9%. 
Radny Jakub Ostapczuk - spalanie plastików w posesjach jednorodzinnych jest 
nagminne. Przedstawiona dziś informacja powinna być szeroko rozpowszechniona. 
Firmy odbieraj ące odpady wiedzą, kto odpadów nie zdaje. Musimy zrobić 
wszystko, żeby ten problem rozwiązać. 
Radna Jolanta Kulpa-Krzycka - Panowie prezesi obiecali, że zaproponują 
mniejsze pojemniki, ale nic w tej sprawie nie zrobiono. Przy selekcji odpadów 
często jest tak, że pojemnik jest zapełniony w nieznacznym stopniu. Należy 
motywować młodzież poprzez nagrody do selektywnej zbiórki odpadów. 
Odpowiedzi udzielił Pan Bazyl Stepaniuk - zastępca burmistrza - informacja ukaże 
się w najbliższym numerze Gazety Hajnowskiej. W większości miast cena za 
odbiór kontenera jest podobna, a ponadto pobiera się też niewielkie opłaty za 
worki z wyselekcjonowanymi odpadami, czego w Hajnówce nie robimy, więc jakieś 
ulgi są. 
Radna Alicha Chaniło - gazeta nie do wszystkich mieszkańców dociera, należy 
roznosić ulotki razem z fakturami za usługi PUK . 
Radny Jakub Ostapczuk - czy dużo osób ma niepodpisane umowy? 
Odpowiedzi udzielił Pan Bazyl  Stepaniuk - mamy ok. 3 000 posesji i podpisanych 
ponad 1 000 umów. 
Przewodniczący przystąpił do głosowania zgłoszonych przez Komisje 
Infrastruktury wniosków . Wnioski zostały przyj ęte jednogłośnie / 21 głosów za , 
głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 21 radnych 
/ jak niżej : 
1.Na podstawie przygotowanej radnym informacji sporządzić ulotki informuj ące o 
szkodliwości spalania odpadów i przekazać mieszkańcom miasta wraz z fakturami 
za usługi PUK - / 21 głosów za , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w 
głosowaniu udział wzięło 21 radnych /. 
2.Zorganizować z nagrodami akcję  selektywnej zbiorki odpadów  w 
przedszkolach i szkołach - / 21 głosów za , głosów przeciw i wstrzymujących nie 
było , w głosowaniu udział wzięło 21 radnych /. 

 Do punktu 7 porządku obrad 
Tworzenie warunków do zaspokajania potrzeb mieszkaniowych w zakresie 
utrzymania i powiększania mieszkaniowego zasobu gminy , jak przygotowanie 
terenu pod budownictwo mieszkaniowe oraz usprawnienie procesu rozpoczęcia i 
wykonania inwestycji mieszkaniowych- załącznik nr 5. 
Pytania do przedstawionego materiału zgłosili : 
Radna Grażyna Dymińska - czy to prawda, że nieruchomości przy ul. Piaski mają 
być wyburzone, a teren przeznaczony pod działalność komercyjną? 
Radna Walentyna Ostaszewska - czy pieniądze ze sprzedaży mieszkań można 
przeznaczyć na pozyskanie nowych mieszkań? 
Odpowiedzi udzielił Pan Anatol Łapiński- dyrektor Zakladu gospodarki 
Mieszkaniowej - plany odnośnie budynków przy ul. Piaski zostały przedstawione w 



informacji jako działania na przyszłość. Środki ze sprzedaży mieszkań trafiaj ą do 
budżetu i to Rada decyduje, gdzie są kierowane.  

 Do punktu 8 porządku obrad 
Wykaz zadań w zakresie kanalizacji w mieście , który wpłynie na zmniejszenie 
strat PWiK spółka z o.o w sferze gospodarki ściekowej  - załącznik nr 6. 
Pytania do przedstawionego materiału zgłosili : 
Radna Grażyna Dymińska - na skrzyżowaniu ulic 3 Maja i Jagiełły nadal po 
opadach tworzy się wielka kałuża. Z tym problemem mieszkańcy borykają się od 
wielu lat . Należy to uporządkować . 
Radna Alicja Chaniło - studzienki kanalizacyjne są zanieczyszczone i woda nie 
spływa z ulic. 
Radny Bogusław Łabędzki - ulica Orzeszkowej została mocno nadwyrężona 
pracami wykonywanymi przez miejskie przedsiębiorstwo PwiK . Mieszkańcy 
oczekują  poprawy tego stanu  i stwierdzają , że trzeba mieć na ulicy radnego by ja 
uporządkowano po pracach tak jak to jest na ulicy Chopina  . 
Radna Jolanta Kulpa-Krzycka - co się stało z wodą wodociągową – podobno są w 
niej bakterie coli? 
Radna Wiera Masajko - co z likwidacją dzikich przyłączeń? 
Radny Andrzej  Popow - jakie są plany do ul. 11 Listopada? 
Odpowiedzi na zapytania udzielił Pan Jerzy Aleksiejuk – Prezes Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji - w doprowadzanych do oczyszczalni ściekach woda 
deszczowa stanowi około 30%; ta woda nie powinna być czyszczona, a ponieważ 
trafia do systemu zakłóca pracę oczyszczalni i podnosi koszty jej funkcjonowania. 
Rozpoczęliśmy działania zmierzające do ograniczenia dopływu deszczówki do 
kanalizacji sanitarnej i będziemy je kontynuowali. Część mieszkańców ul. 11 
Listopada już otrzymała możliwość podłączenia się do kanalizacji deszczowej w ul. 
Żabia Górka. Będziemy też likwidowali wpusty uliczne w kanalizację ściekową – 
nie poprawi to sytuacji na ulicach ale sprawi, że mniej deszczówki będzie wpływało 
do oczyszczalni. Uszczerbki asfaltu w ul. Orzeszkowej zostaną uzupełnione tam, 
gdzie prowadziliśmy prace wodociągowe, poprawimy też nierówności chodnika. 
Jeżeli chodzi o pogorszenie jakości wody, sprawa przedstawiała się następująco: w 
niedzielę po południu otrzymaliśmy informacj ę od Sanepidu o wystąpieniu 
skażenia bakteriologicznego w niektórych próbkach wody; natychmiast w trybie 
awaryjnym wypłukali śmy nocą całą sieć wodociągową i po konsultacji z 
Sanepidem rozpoczęliśmy chlorowanie. Ustalono źródło, skąd nastąpił dopływ 
bakterii, odcięliśmy to źródło i nadal chlorujemy sieć. 
Radna Grażyna Dymińska - to chyba nie jest tajna informacja, skąd nastąpił 
dopływ bakterii? 
Jerzy  Aleksiejuk – Prezes PWiK - obecność bakterii coli stwierdzili śmy w studni 
głębinowej w okolicach wsi Postołowo, nie znamy jeszcze przyczyn ich wystąpienia. 
Radna Grażyna Dymińska - nie poprawił mi Prezes PWiK nastroju stwierdzeniem, 
że możemy mieć więcej wody na ulicach miasta i że kałuża na ulicy  3 Maja 
pozostanie  . Burmistrz Miasta  powinien podjąć w tej sprawie pilna interwencję . 
Burmistrz Miasta Hajnówka Pan Anatol Ochryciuk  - o sytuacji w wodociągach 
byliśmy informowani na bieżąco. Jakość wody pogorszyła się w całym kraju w 
związku z gwałtownymi opadami. Być może nastąpiło rozszczelnienie studni i 
doszło do dopływu wód gruntowych. Nie ma takiej możliwości, żeby kanalizacja 
deszczowa odprowadzała na bieżąco wodę z gwałtownych opadów deszczu.  

 Do punktu 9 porządku obrad  
 A/ Rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza   Miasta Hajnówka , 



Przewodniczący zwrócił się z prośbą o przedstawienie opinii komisji do 
przedmiotowego materiału . Dwie komisje rady / Polityki Gospodarczej i 
Spraw Społecznych  /stwierdziły skarga jest bezzasadna . 
Przewodniczący przedstawił materiał w tej sprawie -  Pani Małgorzata Bołbot 
w dniu 23 czerwca 2009 r.  / data wpływu pisma do tut. Urzędu /  wniosła 
skargę  na Burmistrza Miasta Hajnówka  odnośnie  wydania w dniu  
22.12.2008 r.  zaświadczenia sygn. BI 2214-70/08 : „ o zgodności zmiany 
sposobu użytkowania części budynku mieszkalno – gospodarczego , 
zlokalizowanego na działce o numerze geodezyjnym x, położonej w Hajnówce 
przy ul. X z przeznaczeniem na prowadzenie działalności usługowej o 
charakterze  nieuciążliwym / wykończenie mieszkań – pracownia wystroju 
wnętrz i suszarnie / z miejscowym planem  zagospodarowania przestrzennego 
miasta Hajnówka  Obszar 2 „ Hajnówka – Południe „ oraz lekceważącej 
odpowiedzi na pisma składane przez skarżąca  odnośnie uciążliwości związanej 
z produkcja prowadzona na działce  przy ul. X . 
W skardze zarzuciła , iż  Burmistrz wydając w/w zaświadczenie nie zapoznał 
się  z technologią produkcji wnioskodawcy , z rodzajem urządzeń  , jakie mają 
być w trakcie produkcji u żytkowane oraz udzielił lekceważącej odpowiedzi na 
pisma składane przez skarżącą. 
Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka poinformował pismem z dnia 
24.06.2009 r. znak BRM.0050-4/09 skarżącą o terminie i miejscu rozpatrzenia 
skargi / potwierdzenie odbioru  25.06.2009 r. / .W dniu 26  czerwca 2009 r. 
skarżąca  wyraziła zgodę na przetwarzanie jej danych osobowych przez Radę 
Miasta Hajnówka  . 
Wyjaśnień w sprawie przedmiotu skargi w części dotyczącej zaświadczenia 
udzielił pisemnie – Pan Jarosław Kicel – Kierownik Referatu Budownictwa i 
Inwestycji Urzędu Miasta Hajnówka jak niżej:                                                             
„Odnosząc się do skargi wniesionej przez Panią Małgorzatę Bołbot w sprawie 
zaświadczenia potwierdzającego zgodność z planem miejscowym zamierzenia 
polegającego na zmianie sposobu użytkowania części budynku mieszkalno-
gospodarczego z przeznaczeniem na prowadzenie działalności usługowej 
(wykańczanie mieszkań - pracownia wystroju wnętrz i suszarnie), wyjaśniam 
co następuje:                                                                                                             
Wnioskiem z dnia 22.12.2008r. Pani P. wystąpiła o wydanie zaświadczenia 
stwierdzającego, że zamierzenie inwestycyjne polegające na zmianie sposobu 
użytkowania części budynku mieszkalno-gospodarczego z przeznaczeniem na 
budynek związany z wykańczaniem mieszkań - pracownia wystroju wnętrz i 
suszarnie, jest zgodne z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego miasta Hajnówka. Budynek zlokalizowany jest na działce o nr 
geod. x/x położonej w Hajnówce przy ul. X.                                                               
Przedmiotowa działka położona jest na terenie oznaczonym w planie 
miejscowym symbolem 2.13 MN. Zgodnie z tym oznaczeniem na działce 
dopuszcza się lokalizowanie obiektów usług nieuciążliwych dla środowiska i 
mieszkańców sąsiedniej zabudowy, bądź obiektów produkcyjnych 
nieuciążliwych dla środowiska i mieszkańców sąsiedniej zabudowy. Jako 
obiekty usługowe lub produkcyjne nieuciążliwe dla środowiska plan miejscowy 
definiuje te przedsięwzięcia, które nie są wymienione w rozporządzeniu Rady 
Ministrów z dnia 9 listopada 2004r. w sprawie określenia rodzajów 
przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko oraz 
szczegółowych uwarunkowań związanych z kwalifikowaniem przedsięwzięcia 



do sporządzenia raportu o oddziaływaniu na środowisko.                               
Wnioskowana przez p. P działalność, tj. pracownia wystroju wnętrz i suszarnie 
nie jest wymieniona w cytowanym wyżej rozporządzeniu, a więc w myśl 
definicji zawartej w planie miejscowym nie jest uciążliwa.                                                                                                          
Wydano więc zaświadczenie potwierdzające ten fakt z zaznaczeniem, że 
prowadzona działalność usługowa ma mieć charakter nieuciążliwy.                     
Jeżeli p. P. prowadzi w budynku zakład stolarski, to prowadzi działalność 
niezgodną z wydanym zaświadczeniem. „ 
Wyjaśnień w sprawie przedmiotu skargi w części dotyczącej  lekceważącej 
odpowiedzi na pisma składane przez Panią Małgorzatę Bołbot odnośnie 
uciążliwości związanej z produkcją prowadzoną na działce  przy ul. X  
udzieliła pisemnie Pani Marta Wilson – Trochimczyk – Kierownik Referatu 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Hajnówka jak 
niżej :   „Wyja śniając postawiony w skardze Małgorzaty Bołbot z dnia 
20.06.2009r.   ( data wpływu 23.06.20094.) zarzut lekceważenia skarżącej 
wyjaśniam co następuje:                                                                                                              
Pismo Małgorzaty Bołbot z dnia 23.05.2009r. ze względu na fakt, iż 
rozstrzyganie poruszanych problemów nie leży w gestii Burmistrza Miasta, 
zostało przekazane Powiatowemu Inspektorowi Nadzoru Budowlanego w celu 
podjęcia stosownych działań. O przekazaniu sprawy skarżąca została 
powiadomiona na piśmie ( odbiór pisma potwierdzony w dniu 01.06.200r.). W 
przypadku potwierdzenia stawianych zarzutów, Inspektor podejmie stosowne 
działania i poinformuje odpowiednie instytucje. Jeżeli stwierdzi taką 
konieczność to powiadomiony zostanie Państwowy Inspektor Pracy - cyt. " 
zakład nie spełnia zasad bezpieczeństwa" lub Wojewódzki Inspektor Ochrony 
Środowiska - cyt. " maszyny wytwarzają hałas i wibracje".                                                                                         
Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska, który w przypadku stwierdzenia 
naruszenia dopuszczalnych norm hałasu kieruje sprawę do starosty o wydanie 
decyzji o dopuszczalnym poziomie hałasu, jak również może zwrócić się do 
burmistrza o nakazanie unieruchomienia maszyny do momentu wykonania 
warunków nałożonych decyzją starosty.                                                                         
Nie jest zatem zasadny zarzut dotyczący lekceważenia skarżącej bowiem 
sprawa została przekazana w całości do Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 
Budowlanego, do którego zadań należy między innymi: prowadzenie 
działalności inspekcyjnej i kontrolnej oraz postępowań administracyjnych w 
sprawach określonych ustawą - Prawo budowlane, dotyczących: 
prawidłowości przebiegu procesu budowlanego i utrzymania obiektów 
budowlanych: budynków wraz z instalacjami i urządzeniami technicznymi, 
budowli, w tym dróg publicznych powiatowych i gminnych wraz z obiektami i 
urządzeniami służącymi do utrzymania tych dróg i transportu drogowego, 
obiektów małej architektury, właściwego wykonywania samodzielnych funkcji 
technicznych w budownictwie, wyrobów budowlanych pod kątem ich 
dopuszczenia do obrotu i stosowania w budownictwie, w tym oświadczeń 
producenta wyrobów jednostkowego zastosowania, wyjaśnienia przyczyn i 
okoliczności powstania katastrof budowlanych”. 
W  związku z zebranym materiałem Rada Miasta Hajnówka  rozpatruj ąc 
skargę uznała ją za bezzasadną  gdyż Burmistrz Miasta wydał zaświadczenie 
zgodnie  z obowiązującymi przepisami . Sprawę  związaną   z  
nieprawidłowościami dotyczącymi użytkowania nieruchomości o której 
wspomina skarżąca   na zasadzie art. 65  § 1 kpa Burmistrz Miasta przekazał 



według właściwości  tj. Powiatowemu Inspektorowi Nadzoru Budowlanego , 
który jest właściwy do kontrolowania i egzekwowania zgodności  użytkowania 
budynku z wydanym pozwoleniem . 
Radni jednogłośnie stwierdzili , że skarga jest bezzasadna - / 21 głosów za , 
głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 21 
radnych /. 
Uchwała Nr XXVIII/158/09 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Burmistrza   Miasta Hajnówka – załącznik nr 7.   

 B/ Projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta na 2009 r. wraz ze 
zgłoszoną autopoprawką był przedstawiany na posiedzeniach komisji  . 
Ponadto na sesji Skarbnik Gminy  przedstawiła kolejna autopoprawkę 
polegająca na  wprowadzeniu dotacji celowej na tzw. wyprawki szkolne .  
Pytania i wątpliwości zgłosili : 
Radna Wiera Masajło - dlaczego kwotę 10.000 zł przeznaczono dla Policji, a 
nie firmie ochroniarskiej? 
Radny Grzegorz Tomaszuk - jaka jest oferta komendanta? 
Burmistrz Miasta Hajnówka Pan Anatol Ochryciuk  - f irmy ochroniarskie 
mają ograniczony zakres działania. Nowy komendant zaproponował piesze 
patrole wakacyjne i na to są przeznaczone dodatkowe pieniądze. 
Projekt uchwały radni przyj ęli przy 16 glosach za , głosów przeciw nie było , 4 
radnych wstrzymało się od głosu , w glosowaniu udział wzięło 20 radnych . 
Projekt został przyjęty . 
Uchwała Nr XXVIII/159/09 w sprawie  zmian w budżecie miasta na 2009 r. –
załącznik nr 8. 

 C/ Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcie kredytu długoterminowego wraz 
przedstawiona na posiedzeniach komisji  autopoprawką radni przyj ęli  przy 16 
glosach za , głosów przeciw nie było , 4 radnych wstrzymało się od głosu , w 
glosowaniu udział wzięło 20 radnych .  
Uchwała Nr XXVIII/160/09 w sprawie zaciągnięcie kredytu długoterminowego 
– załącznik nr 9. 

 D/ Wszystkie komisje rady zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego i od 
pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie wieczyste ułamkowej części gruntu 
związanego z nabywaną własnością lokalu mieszkalnego przez 
dotychczasowego najemcę . Przedstawiony projekt został przyjęty jednogłośnie  
-  / 20 głosów za , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu 
udział wzięło 20 radnych /. 
Uchwała Nr XXVIII/161/09 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego i od pierwszej opłaty za 
oddanie w użytkowanie wieczyste ułamkowej części gruntu związanego z 
nabywaną własnością lokalu mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę – 
załącznik nr 10. 

 E/ Do projektu uchwały w sprawie utworzenia  zakładu budżetowego  Park 
wodny  w Hajnówce oraz nadanie jemu statutu Komisja Polityki Gospodarczej 
Zgłosiła wnioski jak niżej : 
Załącznik do  uchwały : 
-paragraf 3 dopisać pkt 7/ prowadzenie zajęć rehabilitacyjnych ,  
-paragraf 5 ust. 1 Parkiem wodnym kieruje jednoosobowo Dyrektor  na 
podstawie  pełnomocnictwa udzielonego przez Burmistrza Miasta Hajnówka .       
/ wykreślić przy pomocy Zastępcy  



Pozostałe komisje projekt zaopiniowały pozytywnie .  
Pytania zgłosili : 
Radna Grażyna Dymińska - dlaczego już teraz głosujemy statut zakładu 
budżetowego i dlaczego z dniem 1 września rusza ta jednostka , chodź 
wiadomo , że  zakład ten będzie funkcjonował od późnej jesieni ? W statutach 
innych jednostek widnieją wyraźne zapisy , że dyrektor jednostki powoływany 
jest w  drodze postępowania konkursowego  , czy nie byłoby lepiej wyłaniać 
dyrektora w drodze konkursu? Dziś proponuje się nam utworzenie 
oddzielnego zakładu budżetowego a jak to się ma do wcześniejszych 
wypowiedzi , że pływalni będzie w strukturach Ośrodka Sportu i Rekreacji , 
czym dzisiejsza  propozycja jest podyktowana ? 
Radny Jakub Ostapczuk – uważam , że wcześniejsze powołanie dyrektora tej 
placówki jest uzasadnione . 
Pan Anatol Ochryciuk- Burmistrz Miasta Hajnówka -ut worzenie zakładu 
budżetowego z dniem 1 września wynika z potrzeby natychmiastowego 
rozpoczęcia działalności z dniem otwarcia pływalni. Zależy nam, żeby dyrektor 
czuł się gospodarzem obiektu. 
Radny Bogusław Łabędzki – zgłaszam wniosek by w paragrafie 6 pkt.  1 
dopisać , że dyrektora pływalni wylania się spośród kandydatów wyłonionych  
w postępowaniu konkursowym . 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  wnioski . 
Za wnioskiem dot. zmiany paragrafu 3 polegającym na dopisaniu pkt. 7/ 
prowadzenie zajęć rehabilitacyjnych  głosowało 20 radnych , głosów przeciw i 
wstrzymujący nie było , w glosowaniu udział wzięło 20 radnych . Wniosek 
został przyjęty . 
Za wnioskiem dot. zmiany paragrafu 5 ust. 1 w brzemieniu -Parkiem wodnym 
kieruje jednoosobowo Dyrektor  na podstawie  pełnomocnictwa udzielonego 
przez Burmistrza Miasta Hajnówka .   / wykreślić przy pomocy Zastępcy / 
głosowało 20 radnych , głosów przeciw i wstrzymujący nie było , w głosowaniu 
udział wzięło 20 radnych . Wniosek został przyjęty . 
Za wnioskiem zgłoszonym przez radnego Bogusława Łabędzkiego dot. 
postępowania konkursowego na dyrektora pływalni głosowało 6 radnych , 
głosów przeciw  było  - 12 , 2 radnych wstrzymało się od głosu , w głosowaniu 
udział wzięło 20 radnych . Wniosek upadł . 
Projekt uchwały wraz z przyjętymi wnioskami radni przyj ęli przy 15 głosach 
za  , 2 głosach przeciw  , 3 radnych wstrzymało się od głosu , w głosowaniu 
udział wzięło 20 radnych . 
Uchwala Nr XXVIII /162/ 09 w sprawie utworzenia  zakładu budżetowego  
Park wodny  w Hajnówce oraz nadanie jemu statutu – załącznik nr 11.  

 F/ Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Obszar 2 „ Hajnówka 
Południe „ radni przyj ęli przy 18 głosach za , głosów przeciw nie było , 1 radny 
wstrzymał się od głosu , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 
Uchwala Nr XXVIII /163/ 09 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Obszar 2 „ Hajnówka 
Południe „ – załącznik nr 12. 

 G/ Do projektu uchwały w sprawie ustanowienia stypendium Burmistrza Miasta 
Hajnówka  Komisja spraw Społecznych wniosła wnioski i uwagi   jak niżej : 
-zastanowić się nad zasadnością  przyznawania stypendium w klasach IV 
-w składzie komisji stypendialnej nie powinni znaleźć się przedstawiciele szkół 



/dyrektoryz , pedagodzy ,itd/, 
-do wniosku składanego powinna byc dołączona  potwierdzona kserokopia 
świadectwa , 
-zastanowić sie nad przyznawaniem stypendium uczniom hajnowskich szkół  , 
którzy nie są mieszkańcami miasta ,  
Komisja Infrastruktury wnioskowała -  by paragraf 1  ust. 1 pkt. 3 załącznika 
nr 1 do uchwały otrzymał brzmienie – zdobył medal w zawodach sportowych o 
zasięgu co najjmniej wojewodzkim i posiada co najmniej bardzo dobrą ocenę z 
zachowania  oraz o dodanie kategorii artystycznej do kategorii wymienionych 
dla stypendium Burmistrza Miasta Hajnówka / dodanie do załącznika nr 1 
paragraf 1 ust. Pkt 4. – kategoria artystyczna / 
Komisja Polityki Gospodarczej wnioskowała -  by paragraf 1 uchwały 
otrzymał brzmienie ; Ustanawia się  stypendium w ...... , będących uczniami 
szkol na terenie miasta Hajnowka / zapis taki pozwoli na ubieganie sie o 
stypendium uczniowi , ktory uczęszcza do  szkoly na terenie miasta Hajnowka 
a nie jest mieszkańcem miasta /. 
Radnym zostal przedstawiona  kolejna wersja projektu uwazgledniajaca 
zgloszone i wnioski i uwagi . 
Radna Grażyna Dymińska – mam watpliwości do zapisu mówiącego , że do 
wniosku o przyznanie stypendium dołączyć nalezy odpowiedni  zaświadczenie   
o średniej ocen i kserokopię świadectwa . W takiej sytuacji to jedynie 
powielanie  dokumentów , które  niczego nie zmieniają w sytuacji  stypendysty 
. Wnioskuję by  w przemiotowym punkcie znalazł sie  zapis   , że  należy  
dostarczyć przedmiotowe zaświadczenie lub potwierdzoną kserokopię 
świadectwa . 
Radna AlicjaChanilo – w projekcie określono liczbę  stypendystow - czy nie 
jest ona za mała ? 
Radny Jakub Ostapczuk – uważam , że zapis obejmujący mieszkańcow 
Hajnowki był wła ściwy , inne gminy też mogą ustalic stypendia . 
Radny Zdzisła Wiatrowski określenie liczby stypendystow to wielkie 
nieporozumienie . 
Wypowieź radnego Ostapczuka poparła radna Wiera Masajło . Innego zdania 
byl radny Grzegorz Tomaszuk – nam zależy tez na promocji szkół 
hajnowskich  . 
Radna Grażyna Dymińska po stwierdzeniu , że przedstawiony zapis ułatwi 
pracę komisji wycofala wniosek . 
Projekt uchwaly radni przyj ęli jednoglossnie / 19 głosów za , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , głosowało 19 radnych /. 
Uchwała Nr XXVIII /164/ 09 w sprawie ustanowienia stypendium Burmistrza 
Miasta Hajnówka  - załącznik nr 13. 

 H/ Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki 
określone dla stanowisk o różnym tygodniowym wymiarze godzin radni 
przyj ęli przy 18 głosach za , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w 
głosowaniu udział wzięło 18 radnych . 
Uchwała Nr XXVIII /165/ 09 w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach 
stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
wymiarze godzin - załącznik nr 14. 
 



 Do punktu 10 porządku obrad 
Wolne wnioski, zapytania  zgłosili : 
Radna Wiera Masajło - jak przedstawia się sprawa odnowienia żubrów? 
Przypominam o potrzebie wykonania progu w ul. Wróblewskiego i chodnika w ul. 
Ogińskiego. 
Radny Bogusław Łabędzki - nic nie zmieniło się z wyziewami Gryfskandu. Proszę 
o spowodowanie, żeby w tej sprawie mógł wypowiedzieć się dyrektor tej jednostki 
na sesji Rady Miasta . Zwracam uwagę na  fatalny stan nawierzchni ul. 
Nałkowskiej, natomiast bardzo sprawnie wyrównano ul. Żeromskiego. Czy miasto 
opłaca stanowisko kierownika schroniska? Czy są  tam warunki na hotel dla 
zwierząt bo podobno taki tam istnieje ? 
Radna Alicja Chaniło - mieszkańcy twierdzą, że obudowanie ogrodzenia blachą 
powoduje powstawanie pogłosu. Na stronie Białowieży jest ogłoszenie o 
przyjmowaniu psów do schroniska. Ulicą Kolejową nie można przejść. 
Radny Grzegorz Surel - na ul. Brzozowej tworzy się kałuża, której nie sposób 
ominąć. Fatalny jest stan ul. Topolowej, należy tam nawieźć ziemi. Należy 
doprowadzić do porządku trawnik przy ul. 3 Maja w miejscu, gdzie wymieniono 
chodnik, przydałoby się też ukwiecić rondo. 
Radna Jolanta Kulpa-Krzycka - należy wyrównać ul. Mi ędzytory. 
Radny Andrzej Popow – mieszkańcy zastanawiają się, dlaczego ul. Brzozowa jest 
utwardzona, a Jesionowa nie. 

 Do punktu 11 porządku obrad 
Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania  udzielili : 
Pani Marta Wilson-Trochimczyk- Kierownik Referatu G KMiO Ś  - żubry były 
uszkadzane kilkakrotnie, mamy obiecane nowe, trwalsze makiety. Etat kierownika 
jest opłacany przez Stowarzyszenie. O hotelowaniu psów nic nie wiedzieliśmy ale 
uważam, że jest to lepsze wyjście niż powiększanie bezdomności. O ogłoszeniu na 
stronie Białowieży nic nie wiem. 
Burmistrz Miasta Hajnówka Pan Anatol Ochryciuk  - pamiętam o zgłoszonych 
wcześniej potrzebach. Nie nadążamy za śledzeniem zmian na stanowisku 
dyrektora zakładu, postaram się zaprosić dyrektora lub prezesa na sesję. Ulica 
Kolejowa będzie przebudowywana. W ul. Brzozowej trzeba będzie przełożyć 
polbruk, a do tej dzielnicy wejść z budową ulic. W obecnej sytuacji pogodowej 
trudno jest wysłać na nieutwardzone ulice ciężki sprzęt.  

 Do punktu 12 porządku obrad 
Na tym obrady zakończono . 

 


